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Slova StaroSty

Opět se vám do  rukou dostal další obecní 
zpravodaj. Dovolím si shrnout činnost obce, 
resp. obecního úřadu v  posledním obdo-
bí. Samozřejmě, že některé činnosti vidíte 
v ulicích a některé, ty konané od stolu, vidět 
nejsou. Chci vás informovat o  tom, co obec 
koná, proč to koná a co má v plánu.
Na  počátku března proběhla další schůze 
obecního zastupitelstva, měla opět poměrně 
pestrý program. Z něj lze vybrat ty nejpod-
statnější, přistoupili jsme ke schválení nových 
obecně závazných právního předpisů obce, 
tzv. obecních vyhlášek. Původní byly již za-
staralé, a proto jsme přistoupili k jejich aktua-
lizaci. Nově jsme přijali požární řád obce, ten 
obsahuje, po  dohodě s  členy SDH, aktuali-
zované údaje např. o nových možných  mís-
tech čerpání vody v případě požáru, doplnili 
jsme ji o aktuální výstroj a výbavu SDH. Dále 
jsme přijali novou vyhlášku o  místním po-
platku za psy s tím, že chceme koncem roku 
přistoupit ke  zvýšení  poplatku za psy, když 
stávající neodpovídá obvyklé výši poplatků 

ani nákladům na úklid obce. Zastupitelstvo 
dále schválilo přijetí krajské dotace ve  výši 
196. 599 Kč na  zmírnění kůrovcové kalami-
ty, o kterou jsme si požádali. Dále rozhodlo 
o  zveřejnění záměru prodeje pozemku parc. 
č. 601/21 v k.ú. Chocenice, rozhodlo o uza-
vření smlouvy o  smlouvy budoucí o  umís-
tění odběrného místa elektrozařízení ČEZ 
Distribuce a.s. na pozemku parc.č.559 v k.ú. 
Zhůř. Oproti tomu zastupitelstvo zamítlo žá-
dosti o změnu územního plánu i o odprodej 
pozemku parc.č. 475/41 v  k.ů. Chocenice. 
Závěrem proběhla krátká diskuse a program 
schůze byl vyčerpán. 
V průběhu března byly dokončeny zednické 
a  obkladačské práce na  kapli v  Kotousově. 
Dále jsme odvodnili vnitřek kaple i  základy 
kaple do  dešťové kanalizace. Zdi byly totiž 
vlhké až do  výšky 1,5 metru. Chceme ještě 
do  vchodu umístit okrasnou mříž, aby kap-
le mohla být otevřená téměř celoročně a byla 
větrána. Vyměnili jsme původní zárubně 
za  nové a  zrenovovali dveře. Opravený oltář 
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a  nový kříž z  původních dubových zárubní 
máme připravený k  instalaci. Zároveň jsme 
odstranili starou nefunkční jímku před kaplí, 
která sloužila původnímu vodovodu. Vchod 
chceme, dle dobových fotografií, osadit dvě-
ma žulovými sloupky.
V obecním  lese Vůsí probíhají nadále těžař-
ské práce, kterými se pouze odstraňují násled-
ky kůrovcové kalamity. Ta je sice slabší než 
v předešlých suchých letech, ale i tak je prodej 
poškozeného dřeva téměř neekonomický. Vy-
sázeli jsme na  vzniklých pasekách do  konce 
května 6000 buků, 2200 smrků, 2000 dubů 

a 1000 modřínů. Listnáče jsme oplotili oplo-
cenkami proti okusu zvěří. Pravděpodobně 
v  souvislosti s  úklidovými pracemi vznikl 
v lese požár hrabanky, který nám pomohli za-
žehnat hasiči okolních profesionálních sborů. 
Naše jednotka SDH pak pohlídala místo po-
žáru do ranních hodin. Již jmse započali s vy-
žínáním osázených pasek o rozloze cca 2,5 ha.
V  dubnu jsme zametli posypový materiál 
po  zimní údržbě komunikací, při rozleh-
losti našich obcí i  tato práce zabere mnoho 
času. V areálu školy jsme zasadili 7 ovocných 
stromů, z  toho  3 hrušně z  roubů místních 
starých odrůd, které jsme předloni opatřili ze 
starých stromů. Tak bude i pro příští generace 
zachována starobylá odrůda hrušně „votrub-
ka“ Instalovali jsme nové smaltované cedule 
na školu a školku. Opravili jsme dřevěnou stě-
nu domku na zahradě školky a na plot školky 
umístili okrasnou dekoraci. Chceme nechat 
ocenit výměnu původních záchodů, sanitární 
keramiky, odpadů a obkladů,  včetně mezis-
těn toalet ve škole a školce. Veškeré zařízení je 
v podstatě z roku 1979 a je to na něm vidět.
Mnozí si všimli, že jsme v  březnu zahájili 
bourací práce na vstupu do hospody. Od po-
čátku května montuje Viktor Diviš konstruk-
ci pro zastřešenou terasu, která umožní nejen 
vstup do  restaurace, ale i  pěkné venkovní 
posezení před hospodou. Na  akci pomáhají 
i obecní zaměstnanci, kteří hoblují a natírají 
konstrukční prvky terasy. Dále jsme požádali 
pozemkový úřad o směnu pozemků, a to pří-
stupové cesty k našim vrtům a vodárně v Ko-
tousově, kterou vlastní stát. Žádost ještě musí 
schválit naše zastupitelstvo.
Podali jsme dvě žádosti o dotace z Plzeňské-
ho kraje. Žádost o dotaci na stavbu skladu při 
sběrném dvoru nám nebyla přidělena, obec 
byla zařazena mezi náhradníky. Důvodem 
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je skutečnost, že stát velmi omezil příjmy 
obcím ze státního rozpočtu, jakkoliv tvrdil, 
jak se krizí chce proinvestovat. Druhá dota-
ce- na výsadbu dubových alejí-větrolamů, má 
snad větší naději na úspěch. I u třetí žádosti 
o dotaci na stavbu workaoutového hřiště pro 
děti před hospodou ještě neznáme výsledek. 
V  Chocenické Lhotě chceme doplnit areál 
pro děti o nové prvky a máme připravený in-
formační panel o historii obce.
Obec zajišťuje podpisy (souhlasy) dotčených 
vlastníků pozemků na projektové dokumen-
taci pro vydání územního rozhodnutí staveb-
ního úřadu. Jednáme s  vlastníky o  zajištění 
vedení kanalizace, vodovodu a  i  chodníku 
do Zhůře.  Podařilo se nám dosáhnout doho-
dy s  vlastníky pozemků na  východní straně 
komunikace k lesu, což umožní vést kanaliza-
ci i vodovod do Zhůře. Tím se otevřela i mož-
nost vybudovat chodník mezi Chocenicemi 
a Zhůří.
V  dubnu bylo dokončeno propojení nového 
vrtu v  Kotousově s  původním a  tím jsme 
zvýšili množství pitné vody do obecního vo-
dovodu na  dvojnásobek. Na  dětském hřišti 
v Kozím Rohu jsme vyměnili zásyp z kačírku 

za novou dřevěnou štěpku, vypleli jsme hřiště 
na návsi.
V  březnu jsme pročistili zcela zarostlé pří-
kopy podél cesty na Landavu od náletových 
dřevin, které zasahovaly do dalších pozemků. 
Některé pařezy jsme museli vytrhnout těžkou 
technikou. Bohužel nás „opustila“ řídící jed-
notka obecního traktoru a tak jsme více než 
měsíc nemohli využívat našeho pomocníka.
Dne 30. dubna za  účasti členů SDH, jejich 
manželek a  vedení obce byla nazdobena 
a  vztyčena obecní májka. Pro letošek jsme 
na ní nakoupili látkové stuhy, aby byla barev-
ná po celou dobu.
V květnu jsme opět uspořádali muzejní a kos-
telní noc, tentokrát i  s  možností prohlídky 
části pivovaru v domě čp. 3. Akce se zúčastni-
lo přes 70 návštěvníků a posezení jsme zvolili 
tentokrát pod střechou haly ve sběrném dvoře.
Taktéž jsme připravili prostor pod Drnákem 
na Chlumku ke svatbě, která proběhla v po-
lovině května. 
A  již jsme zahájili práce spojené se sekáním 
zeleně na veřejných prostranstvích. Kdyby se 
všem dařilo, jako letos trávě, bylo by na světě 
ještě lépe.

Vlastimil Štětina, starosta
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trocha Ze Sběrného dvora

Tříděním odpadu se rozumí sběr jednotli-
vých druhů odpadu odděleně od  ostatních, 
aby mohly být recyklovány a  následně zno-
vu využity. Třídění odpadu je považováno 
za  společenskou odpovědnost a  je projevem 
šetrného chování k životnímu prostředí. 
Nejsnadnější způsob, jak začít třídit odpad, 
začíná už v našich domácnostech. Průměrná 
česká domácnost produkuje nejčastěji směsný 
odpad papír a  plasty. Na  jednoho obyvatele 
připadlo v roce 2014 celkem 506 kg vyprodu-
kovaného komunálního odpadu. V  loňském 
roce to již bylo 551 kg vyprodukovaného ko-
munálního odpadu na osobu. 
Každý by mohl říci, že třídění odpa-
du je naše svobodná vůle, ale opak je 

pravdou.   Povinnost třídit odpad ukládal 
v  minulosti jednotlivcům i  obcím zákon č. 
185/2001 Sb., o odpadech. Ten byl nahra-
zen zákonem č.541/2020 Sb., o  odpadech, 
který vstoupil v platnost 1.1.2021 a který má 
v  sobě zapracovány připomínky EU pro tří-
dění odpadu. 
V roce 2020 jsme v Chocenicích a přidruže-
ných obcích vyprodukovali a  uložili do  po-
pelnic 58,35 tuny směsného komunálního 
odpadu. Což je přibližně stejné množství jako 
v předchozích letech. V  sběrném dvoře bylo 
v  loňském roce uloženo celkem 156 t veške-
rého odpadu. Z  toho bylo 72 t objemného 
odpadu. To je o 6 tun více, než v roce 2019.
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Pro lepší představu je v níže uvedené tabul-
ce přehled částek, které naše obec zaplatila 
za  vývoz a  likvidaci odpadu v  posledních 
třech letech s  porovnáním s  rokem 2010. 
V tabulce jsou uvedeny pouze některé polož-
ky komunálního odpadu, protože uvádět je 
všechny, by vydalo na samostatné vydání. 

rok směsný 
odpad

objemný 
odpad plast

2010 167 052 Kč 25 407 Kč 18 811 Kč

2018 251 065 Kč 66 040 Kč 30 033 Kč

2019 246 611 Kč 86 097 Kč 35 708 Kč

2020 273 872 Kč 99 208 Kč 31 137 Kč
Celkem naše obec zaplatila v  loňském roce 
za  vývoz a  likvidaci veškerých odpadů část-
ku 464.134,-Kč. V  loňském roce to bylo 
408.956,-Kč a  v  roce 2018  381.000,-Kč. 

Zároveň s  rostoucím množstvím vyprodu-
kovaného odpadu rostou také ceny za vývoz 
a  likvidaci komunálního odpadu, zejména 
náklady na  jeho přepravu na  skládku. Pro-
to prosím, než do sběrného dvora odevzdáte 
plast nebo papír, PET láhve zmáčkněte na co 
nejmenší velikost a papírové krabice rozložte, 
aby se jich do kontejneru vešlo více a neodvá-
žel se ze sběrného dvora poloprázdný kontej-
ner s krabicemi nebo PET láhvemi. Stojí nás 
to zbytečné peníze všechny.
Jak jsem již výše uvedl, vstoupil začátkem 
roku v platnost nový zákon o odpadech. Zá-
roveň firmy, které odvážejí a  likvidují odpad 
začaly poskytovat slevy na  své služby, ale to 
se odvíjí od množství vyprodukovaného vy-
tříděného odpadu. Proto Vás prosím snaž-
te se odpad co nejvíce vytřídit, abychom 
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na  nějakou slevu dosáhly, protože ušetře-
né peníze můžeme použít pro další rozvoj 
obce. Děkujeme, že využíváte sběrný dvůr 

a  nezakládáte černé skládky v  okolí našich 
obcí. 

Václav Tříska, místostarosta

Distanční výuka na jaře 2021 z pohledu žáků ZŠ Chocenice

Druhé pololetí letošního školního roku nám 
bylo opět „zpestřeno“ uzavřením škol. Znovu 
musela nastoupit distanční výuka. Když jsme 
se zhruba po měsíci a půl znovu sešli ve škole, 
dostali žáci za úkoly napsat svůj názor na dis-
tanční výuku a zhodnotit, co se jim líbilo či 
nelíbilo. Většina se shodla v tom, že výhodou 
distanční výuky je možnost později vstávat, 
učit se v pohodlí domova, nemuset mít rouš-
ku. Nejčastěji zmiňovanou nevýhodou je ab-
sence kontaktu s kamarády ve škole. 
Jak je distanční výuka vnímána některými 
žáky a žákyněmi naší školy si můžete na ná-
sledujících řádcích sami. Někteří si přáli neu-
vádět své jméno, což respektujeme.

Distanční výuka se mi líbila. Úkoly byly ně-
kdy lehké a někdy těžké. Paní učitelka je hod-
ná, takže s ní zvládnu každý těžký úkol. Mr-
zelo mě, že nevidím kamarády. Učit se přes 
počítač se mi nelíbilo. Už jsem rád, že se vrá-
tím do školy. Český jazyk je někdy těžký, ale 
občas i lehký. Matematika se mi líbí, ale ob-
čas je pro mě těžká. Angličtina je lehká, pro-
tože paní učitelka ji výborně učí. A navíc mě 
i baví. Prvouku mám rád, protože se mi líbí 
učit o přírodě a o životním prostředí. (Dan)
Ahoj, jmenuji se Leontýna a on-line výuka mě 
nebavila. Jednu výhodu ale měla. Nemusela 
jsem tak brzy vstávat. A také jsem za učení do-
stávala víc hvězdiček, za které ve škole dostá-
váme odměny. Když jsme stíhali hodinu, tak 
jsme hráli hru Riskuj!. On-line výuka měla 
i věci, které se mi nelíbily. Nejvíc mi vadilo, 
když se to začalo sekat. Mrzelo mě, že jsme 
měli kratší angličtinu než ve škole, ale bavila 
mě aplikace WocaBee. Nelíbilo se mi, že přes 
on-line nebyla výtvarka, kterou mě baví a štve 
mě, že není tělocvik a hudebka. Občas nám 
škola přes on-line výuku moc nešla. A naopak 
nám to někdy šlo líp než ve škole. (Leontýna)
On-line výuka pro mě byla celkem dobrá. Vý-
hoda je, že můžu chodit ven téměř, kdy chci. 
Nevýhoda je, že nevidím kamarády ze ško-
ly. Rád se učím pracovat se Zoomem. Někdy 
mě štve on-line. Rád otáčím sebe na Zoomu 
vzhůru nohama. Držím v  ruce sklenici a  ří-
kám: Paní učitelko, mně nefunguje gravita-
ce. Když se nudím, píšu paní učitelce vzkazy 
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do chatu. Mega super je, že na on-line výuce 
není družina. (Matyáš)
Na on-line výuce se mi líbilo, že jsem se mohl 
déle vyspat a že jsem se učil doma v pokoji. 
Měl jsem jen dvě hodiny denně. Udělal si 
úkoly a mohl jít ven. Taky se nám s paní uči-
telkou stalo, že se nám nepodařilo připojit. 
Nelíbilo se mi, že jsem nemohl být ve třídě se 
spolužáky. Nebo když mi paní učitelka něco 
vysvětluje, je to lepší ve škole. Jinak si myslím, 
že bylo všechno dobrý. Radši jsem ale ve škole 
a paní učitelku mám rád. (Adam)
Distanční výuka byla celkem dobrá. Víc mě 
to ale baví ve škole, protože tam mám kama-
rády. Pro mě je distanční výuka dobrá v tom, 
že nemusím brzy vstávat. Ale chtěla bych si 
dobu výuky přehodit s bratrem. Na distanční 
výuce mně vadí to, že se mi pořád seká počí-
tač. Také mi vadí, že nikoho pořádně nevi-
dím. Kdyby si ale všichni zapnuli kamery, tak 
by se začal sekat počítač. Vadilo, že jsme při 
distanční výuce dostávali víc úkolů. Bavily 
mě společné hodiny se všemi ročníky. Minulý 
školní rok byla jedna společná hodina. Letos 
byla také jedna společná hodina, ale ta měla 
téma. Tématem byly Velikonoce. Moc mě to 
bavilo. Jsem moc ráda, že nyní mohu chodit 
do školy. 
Na distanční výuce se mi líbilo, že jsem měl 
víc času na hraní. Moc se mi líbilo, že jsem 
nemusel vstávat brzy ráno. Líbilo se mi, že 

jsem nemusel nosit roušku. Nelíbilo se mi, že 
výuka nebyla vždy s  mými kamarády. (Mi-
chal)
Jelikož nás zasáhla epidemie, nemohli jsme 
chodit do školy. Začala nám distanční výuka. 
Ta má své výhody, ale i  nevýhody. Nejprve 
vypíšu výhody. Mohu si přispat. Vyučová-
ní probíhá u mě doma. Učíme se dvě hodi-
ny denně. Při hodině nemusím mít roušku. 
Nepíšeme diktáty ani testy. Nyní napíšu 
nevýhody. Občas mě bolely oči z  počítače. 
Neslyším dobře paní učitelku. Nejsem se svý-
mi spolužáky. Distanční výuka mě baví, ale 
do školy chodím také rád.
Distanční výuka pro nás byla novinkou, ale 
zvládli jsme ji. 

Kateřina Dvořáková 
Učitelka ZŠ Chocenice

Ze školy…   Grant na projekt robotika pro budoucnost

Začátkem letošního roku vyhlásila MAS Ak-
tivios, z. s. ve  spolupráci s nadačním fondem 
Eduzměna grantový program ProŠkoly 2020 
pro podporu vzdělávání na Blovicku a Přeštic-
ku. V rámci grantu bylo možné získat finanční 
prostředky na rozvoj a podporu tzv. „měkkých 

aktivit“. Přemýšleli jsme, jaké aktivity bychom 
mohli v  rámci podmínek grantu realizovat. 
Variant bylo několik. Nakonec jsme se rozhod-
li požádat o financování nákupu robotických 
stavebnic LEGO® WeDo 2.0. K  naší radosti 
nám byl grant ve výši 18.500,- Kč přidělen.
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První robotické dílny ve škole proběhly během 
měsíce května. Žáci pracovali ve  dvojicích 
a zkoušeli stavět různé konstrukce buď podle 
návodu, nebo vlastní fantazie. Když byla kon-
strukce hotová, přišlo na řadu programování. 
Nejprve žáci programovali podle zadání, aby 
se s programem seznámili. Později realizovali 
vlastní nápady. Ve třídě se nám točil ventilátor 
nebo jezdilo a blikalo vesmírné vozítko.
Cílem projektu Robotika pro budoucnost, 
je podpořit rozvoj dovedností, které žáci 

ve svém budoucím životě jistě uplatní. Ať už 
je to schopnost analyzovat a popsat problém, 
hledat a  navrhovat jeho řešení, prezentovat 
svou práci nebo kooperovat s ostatními. 

Mgr. Kateřina Dvořáková 
ZŠ Chocenice

chocenice FeSt 2021 

Každoroční obecní slavnost se koná letos v so-
botu 26.června před hospodou. 
Začátek je od 11 hod., kdy proběhne dětský 
den, od  13 hod. pěna pro děti, od  14 hod. 

ukázky sokolnictví, od 17 hod. zahraje sku-
pina Pády. 
Občerstvení a počasí zajištěno.

sChůZe obeCního ZastupiteLstva

Schůze obecního zastupitelstva 10.června proběhne od 19 hod. v sále obecní hospody.

spoLečensKá KroniKa

Jubilanti
Duben
Matoušková Jaroslava, Chocenická Lhota 10, 
86 let
Květen
Vanišová Libuše, Chocenice 10, 82 let
Holubová Jarmila, Chocenice 107, 70 let
Heřman Václav, Chocenice 126, 70 let

Červen
Svoboda František, Chocenická Lhota 23, 
83 let
Benedikt Josef, Chocenice 135, 70 let

Zemřelí
Strejc Josef, Chocenice 28, 79 let
Pémová Jiřina, Zhůř 127, 81 let
Mencl Josef, Chocenice 162, 85 let    
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